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Grenscriminaliteit bedrijventerreinen West-Vlaanderen  -  Flankerend beleid

Op 8 november 2014 werd een tabakshandelaar in Oostduinkerke het slachtoffer van een 
gewelddadige ramkraak. Volgens het parket van Veurne is het nog te vroeg om over een 
plaag van grenscriminaliteit te spreken. Het geval in Oostduinkerke is het eerste in de 
streek, maar de afgelopen weken zijn al twee andere gevallen bekend in de wijdere regio 
waarbij tabakshandelaars het doelwit werden van criminelen. Het parket van Veurne 
vreest derhalve wel degelijk dat er een plaag van soortgelijke grenscriminaliteit op komst 
is. 

Een toename van de grenscriminaliteit tijdens de donkere wintermaanden is een jaarlijks 
weerkerend fenomeen in de grensregio. De sleutels voor de aanpak liggen voornamelijk 
federaal en Europees. Met name tijdelijke grenscontroles, betere uitwisseling van 
gegevens en gemeenschappelijke patrouilles met aanhoudingsmandaat. Ter zake werden 
de voorbije jaren stappen vooruit gezet: extra intelligente camera’s, uitbreiding 
akkoorden van Doornik, en het inschakelen van techno-preventieadviseurs. Ook op 
Vlaams niveau kan er flankerend ondersteund worden. Handelszones en 
bedrijventerreinen wensen namelijk een beroep te doen op erkende bewakingsfirma’s 
tijdens risicoperiodes. 

Worden er middelen of programma’s ingezet waarop handelszones en bedrijventerreinen 
een beroep kan doen om cofinanciering te verkrijgen bij inzet van erkende 
bewakingsfirma’s tijdens risicoperiodes?
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Er zijn geen programma’s die zich specifiek toespitsen op beveiliging van 
bedrijventerreinen en detailhandelszones. Collectieve beveiliging is wel sedert vele jaren 
een van de problemen die in het kader van interbedrijfssamenwerking op 
bedrijventerreinen of via bedrijventerreinmanagement wordt aangepakt. Meer dan 10 
jaar geleden werden de eerste bedrijventerreinmanagementprojecten voor het eerst 
gesubsidieerd waarin de gezamenlijke organisatie en financiering van bewakingsrondes 
werd voorzien. De laatste grote impuls om overal in Vlaanderen 
bedrijventerreinmanagement en interbedrijfssamenwerking te promotoren dateert van 
2010. In 2011 organiseerde het Agentschap Ondernemen een nulmeting om te weten 
welke initiatieven op welke bedrijventerreinen al bestonden en/of in het kader van het 
gesubsideerde project zouden worden uitgewerkt. Met betrekking tot beveiliging werden 
in deze nulmeting – beperkt tot de in die projectoproep goedgekeurde projecten overal in 
Vlaanderen – drie types van beveiligingsacties opgezet:

 de collectieve organisatie van bewakingsrondes;
 de opstart van een buurtinformatienetwerk;
 de collectieve organisatie van camerabewaking. 

Bij de deelnemende bedrijventerreinen waren er in 2011 al 32 bedrijventerreinen waar 
bewaking al collectief georganiseerd werd. In het kader van de gesubsidieerde projecten 
zouden er nog eens 12 bijkomen. De buurtinformatienetwerken zouden van 6 naar 14 
gaan. Camerabewaking was toen nog niet gebruikelijk, maar bij de deelnemende 
bedrijventerreinen zouden er 3 proefprojecten worden opgestart met camerabewaking. 

Op schaal Vlaanderen lijkt deze aanpak op het eerste zicht maar weinig doorwerking te 
hebben maar deze aanpak heeft wel aanleiding geven tot heel wat ervaringsuitwisseling 
tussen betrokken bedrijvenverenigingen, ontwikkelaars, parkmanagers, politie enz. Een 
paar jaar geleden zijn de resultaten van deze proefprojecten voorgesteld op een ‘beurs’ 
over beveiliging van bedrijventerreinen. Sedertdien meent het Agentschap Ondernemen 
dat camerabewaking sterk is toegenomen, mede omdat men erin geslaagd is om goed 
samen te werken met de lokale politie en omdat men een technische oplossing heeft 
gevonden om met privacyproblemen om te gaan. Ook de organisatie van de 
bewakingsrondes wordt intussen wat anders aangepakt en gecombineerd met 
bijvoorbeeld toezicht op sluikstorten. Het Agentschap Ondernemen heeft geen cijfers 
over de toename van deze initiatieven. Er loopt momenteel wel een 
beleidsevaluatiestudie over bedrijventerreinmanagement en interbedrijfssamenwerking 
op bedrijventerreinen. 


